



တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ

လၢမးရှး ၁၆သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် / KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ် -23-35-11

တီအူကီၢ်ရ့ၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ- သဝီဖိပိာ်မုာ်တဂၤ သံဝဲဟီၣ်လၢမုာ်ပိာ်ဖျါပိာ်ဖးထီၣ်ဖဲ ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, လၢယနူၤအါရံၤ ၂၀၂၃နံၣ်

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ တဘျီတဘျီအံၤ ပာ်ဖျါဝဲ တၢ်ကဲထီၣ်သးလၢ ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရ့ၣ်ဖဲ လၢယနူၤအါရံၤ ၂၀၂၃ နံၣ် န့ၣ်လီၤ. ဖဲ လၢယနူၤအါရံၤ ၁၃သီ, ၂၀၂၃နံၣ်, ဂီၤခီ ၁၁:၅၀ မံးနံး အဆၢကတီၢ်န့ၣ် သဝီဖိပိာ်မုာ်တဂၤ ဖဲအဝဲလဲၤဘိးသ့ၣ် မုာ်ဟဲက့ၤလၢကျဲအခါ ယီၤဘၣ်ဝဲဟီၣ်လၢမုာ်ပိာ်ဖျါတဖျါလၢ ထံကီၢ်တၢ်ပာ်တၢ်ပိာ်ကဲကးကရၢ (SAC) ဒီးလီၤဝဲဖဲ ကမ့ၢ်ကျဲမုာ်ပူၤ လၢဘူးဒီး က---သဝီ, သၢမိဒီၤကရူၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရ့ၣ်အပူၤန့ၣ် လီၤ. မုာ်ပိာ်အံၤ ပိာ်ဖးထီၣ်အပိအဝဲသံဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. မုာ်ပိာ်တဖျါအံၤန့ၣ် SAC သုးဖိတဖျါဒီးလီၤဝဲဖဲ တၢ်ဒုးကဲထီၣ်ဝဲ လၢ SAC သုးဒီး ကမ့ၢ်တၢ်ဒီသဒါသုး (PDF) အသုးပာ် ဖျါထီၣ်သးဒီး သၢ်တီၣ်ကလံၤဖိးတၢ်မုာ်တၢ်ခ့ၣ်ကရၢ အဘျီစၢၤ ဖဲလၢနီၣ်ဂံၢ် ၂၆သီ, ၂၀၂၂နံၣ် အနံၤန့ၣ်လီၤ.¹

(၁) တပတီၢ် - တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	ဟီၣ်လၢမုာ်ပိာ်ဖျါပိာ်ဖးထီၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးမုာ်နံၤမုာ်သီ	လၢယနူၤအါရံၤ ၁၃သီ, ၂၀၂၃နံၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၤတၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူၢ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရ့ၣ်)	က---သဝီ, သၢမိဒီၤကရူၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရ့ၣ်

¹ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲလၢ လံာ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အံၤဖဲ လၢယနူၤအါရံၤ ၂၀၂၃ အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆၢဟ့ၣ် ထီၣ်အံၤလၢ လီၤကဝီၤပုၤမၤသကိးတၢ်တဂၤ ဖဲ တီအူကီၢ်ရ့ၣ်အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လီၤအံၤ လၢကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူၢ် KHRG လၢကမၤနီၣ် မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖဲခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖျါ ဖဲလီၤကဝီၤပုၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖျါအမံး, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၤကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖျါန့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအံၤ လၢအဝဲနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ် ကျဲလၢ တၢ်ကွဲးရှဲပုၤအါထီၣ်အံၤ ဖဲ ပနီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ် မုာ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရှဲထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲန့ၣ်လီၤ.

ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤ	
မံၤ	ဒီး ၁---
သးနံၣ်	၆၈ နံၣ်
မုၢ်ခွါ	မုၢ်
ကလုာ်	ကညီ
ဟံၣ်ဖိဃီဖိ အိၣ် / တအိၣ်	အိၣ်
တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါ	ခရံၣ်ဖိ
အိၣ်ဆိးဒူသဝီ	က---သဝီ, သၤမိဒီးကရူၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရ့ၣ်

ပှၤလၢအမၤအပယွဲတၢ်တၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤ				
မံၤ	လီၢ်လၢ	သးကျိၤ/ သးရ့ၣ် / သးတြိၤ	အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလီၢ်ကျဲ/ သးကလၢ	အခိၣ်အမံၤဒီးလီၢ်လၢ
တသ့ၣ်ညါ	တသ့ၣ်ညါ	SAC သးပၤဆၢဝဲလီၢ်ခိၣ်သ့ၣ် နီၣ်ဂံၢ်(၆), ဒိၣ်ချ့သးရ့ၣ် နီၣ်ဂံၢ် (ခလရ-၆၀၅)	န့ၤပံၤဒီး	သးခိၣ်ဖိ (ဟံၣ်ခူသ့ၣ်အီၤလၢ တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘါအဂီၢ်)
တသ့ၣ်ညါ	တသ့ၣ်ညါ	SAC သးပၤဆၢဝဲလီၢ်ခိၣ်သ့ၣ် နီၣ်ဂံၢ် (၆), ဒိၣ်ချ့သးရ့ၣ်နီၣ်ဂံၢ် (ခလရ-၆၀၅)	န့ၤပံၤဒီး	သးခိၣ်ဒိၣ်ဖိ (ဟံၣ်ခူသ့ၣ် အီၤလၢတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘါအဂီၢ်)

(၂)ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

၁. ရဲပုးပှၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆီဘၣ်တဆီတက့ၢ်.
 ဖဲလိယနူၤအါရံၤ ၁၇ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ်, KHRG ပျီပှၤပှၤမၤတၢ်ဖိတၢ် လဲၤဝဲဆူတၢ်ကဲထီၣ်သးအလီၢ် ဒီးမၤနီၣ်မၤ ဃါန့ၢ်ဝဲတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တၢ်အံၤ အဖိခွါအအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကွဲးနီၣ်ပှၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတၢ်စုၣ်စုၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.
 ပှၤလၢအဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤမ့ၢ်ဝဲပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဖိခွါ လၢအမ့ၢ်ပှၤတၢ်လၢအပုၣ်ဃုာ်ဝဲဖဲပှၤလဲၤဟံက့ၢ် ဒီးကုၢ် ထီၣ်ဝဲပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တၢ်အံၤအစီၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

(၃) ပတီၢ်တပတီၢ် - ပၢ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပွဲၤပွဲၤတက့ၢ်.

ပၢ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပွဲၤပွဲၤတက့ၢ်.

ဖဲလၢယနူၤအါရံၤ ၁၃သီ, ၂၀၂၃န့ၣ် ဂီၤခီ ၁၁း၅၀န့ၣ်ရံၣ် အဆၢကတီၢ်န့ၣ်, ဒီၤခဲ---လၢအအိၣ်ဖဲ က---သဝီ, သၢမိဒီၤကရူၢ်, ဒီၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီၤအူကီၢ်ရဲၣ်ပူၤ သဝီဖိတဂၤအံၤ ဖဲအဝဲလဲၤဘိးသ့ၣ်မ့ၣ်ဒီး ဟဲက့ၤအခါ ယီၢ်ဘၣ် ဝဲဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပီၢ်တဖျါ ဖဲသၢမိဒီၤကျဲပူၤန့ၣ်လီၤ. အခိၣ်လၢအစ့ၣ်တကပၤ တုၤလၢအခိၣ်လ့ၢ်ခိၣ် အဖိလၢ်တတီၤအံၤ န့ၣ်တူၢ်ကွံာ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်အခိၣ်ထွဲတကပၤ, အစ့ၣ် ဒီး အမဲာ်သ့ၣ်န့ၣ် ဘၣ်ဒိစ့ၢ် ကိးဝဲဒၣ်တဘျုးထံၣ်ညါန့ၣ် လီၤ. ပုၤသဝီဖိတဖၣ်န့ၣ်ဟူဝဲ ဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပီၢ် ပီၢ်ဖးထီၣ်သီၣ်ဘၣ်ဆၣ် လဲၤကွၢ်ဘျးဝဲတဘျုးဘၣ် (ခီဖျါလၢ တၢ်လီၢ်ဖဲ န့ၣ် SACသုးဖိတဖၣ် တြီတၢ်ဃာ်ဝဲအဃိ)န့ၣ်လီၤ. တချုးလၢသဝီဖိ အဂၤတဖၣ်ကဟဲဟ့ၣ်တၢ်မၤစၢၤအိၣ်ဒဲးဘၣ်အခါ န့ၣ် ပုၤဘၣ်ဒိတဂၤအံၤသံကွံာ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.

တနံၤဃီဃီဖဲဟါလီၤခီ ၃း၃၀န့ၣ်ရံၣ် အဆၢကတီၢ်န့ၣ် ဖဲပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဖိခွါ, စီၤဂ--- (အိၣ်ဝဲလၢကျိးကရူၢ် ပူၤ)အခါ SAC သုးဖိတဖၣ် ကိးအိၣ်လၢလီၤတဲစိန့ၣ်လီၤ. သုးဖိတဖၣ်အံၤ ဒုးသ့ၣ်ညါအိၣ်လၢ သဝီဖိတဂၤ ဘၣ်ဒိဝဲခီဖျါ ယီၢ်ဘၣ်ဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပီၢ်အဃိန့ၣ်လီၤ. အဃိ စီၤဂ---ဒီးအသကိးသၢဂၤ က့ၤဃီဆူ သဝီပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲအဝဲသ့ၣ်လဲၤ တုၤဆူ SAC သုးကလၢ (လၢအအိၣ်သ့ၣ်ဆီၣ်လီၤအသးဖဲသဝီပူၤ) အဆၢကတီၢ်န့ၣ်, ပုၤသုးဖိ တဖၣ်တပွဲၤလဲၤအဝဲ သ့ၣ်ဆူတၢ်ကဲထီၣ်သးလီၢ်တဘျုးဃီဘၣ်. (အဃိသဝီဖိ တဖၣ်န့ၣ်ဝဲလၢ SACသုးဖိတဖၣ် ပၢ်လီၤဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပီၢ်အံၤ အဃိ အဝဲသ့ၣ်ကသမံသမိးတၢ်ကဲထီၣ်သးအလီၢ် ဒီးကကွၢ်ဃုပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အစိၣ် တချုးလၢသဝီဖိတဖၣ်ဟဲတုၤ ဒဲးဘၣ်အခါန့ၣ်လီၤ.) ဖဲ SAC သုး ကွၢ်ထံသမံသမိးတၢ်ကဲထီၣ်သးအလီၢ်ဝံၤအခါန့ၣ် SACကိးပုၤသဝီဖိလွံၢ်ဂၤလၢက လဲၤဟံက့ၤ ဒီၤခဲ---အစိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤသဝီဖိလွံၢ်ဂၤန့ၣ်န့ၣ်ဝဲလၢ ဒီၤခဲ---အစိၣ်အိၣ်တၢ်အလီၢ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်သုးဆီတလဲက့ၤအလီၢ်ဆူတၢ်လီၢ်အဂၤတတီၤ န့ၣ်လီၤ. ဒီၤခဲ---အဖိခွါ စီၤဂ--- ပၢ်ဒုၣ်ပၢ်ကမၣ်ဝဲ SACသုးဖိတဖၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်ဒီးလီၤ ဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပီၢ်လၢ ကမျါ လ့ၢ်လီၢ်ကျဲပူၤဘျးဒီးသဝီအဃိန့ၣ်လီၤ. SAC သုးတက့ၤတဲဆၢ စီၤဂ---အံၤ တၢ်နီတမံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲပုၤသဝီဖိ သ့ၣ်တဖၣ်ဟဲတုၤလၢပယီၤသုးသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်တၢ်အလီၢ်န့ၣ် စီၤဂ---အအိၣ်စိၣ်အံၤကလၢဒဲးဝဲအဃိ စီၤဂ--- န့ၣ်ဝဲ လၢ အမိသံဝဲခီဖျါလၢအသ့ၣ်လီၤအါအဃိ ဒီးSACသုး မ့ၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါဆီအိၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ် အမိသးသမူ ကပူၤဖျးဒဲးန့ၣ်လီၤ.

လၢခံ SAC သုးပၤဆၢဝဲလီၢ်ခိၣ်သ့ၣ် နီၣ်ဂံၢ် (၆), ခိၣ်ချ့သုးရဲၣ်နီၣ်ဂံၢ် (ခလရ-၆၀၅) သုးဖိတဖၣ် အၢၣ်လီၤဝဲဒၣ်လၢ အဝဲသ့ၣ်ဒီးလီၤဝဲမ့ၣ်ပီၢ် ဖဲတၢ်ကဲထီၣ်အလီၢ်အံၤန့ၣ် ဖဲလၢနီၣ်ဝဲဘၣ် ၂၀၂၂န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢနီၣ်ဝဲဘၣ် ၂၆သီ, ၂၀၂၂ န့ၣ်န့ၣ် တၢ်ဒုးကဲထီၣ်သးလၢ SACသုးဒီ PDFသုးပၢ်ဖျါထီၣ်သးဒီး သၣ်တီၣ်ကလံၤစိးတၢ်မ့ၣ်ပုၤတၢ်ခုၣ်ကရၢ ဖဲက--- သဝီန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဒုးကဲထီၣ်သးယံဝဲ ၃း၀၀ န့ၣ်ရံၣ် န့ၣ်လီၤ.) တကးဒဲးဘၣ် SAC ကလံၤကျိၤသုးမ့ၢ်အသုး ကလၢ လၢအအိၣ်ဖဲ ကလံၤထံးသုးဝဲလီၢ်ခိၣ် သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ ဟဲခဲလီၤတၢ်ဒီးကဘီယူၤသုးဆူ က---သဝီန့ၣ်လီၤ. (ခဲလီၤမ့ၣ်ပီၢ်ကျိၤဖးဒိၣ်ပွဲၤဖျါလဲၣ် တသ့ၣ်ညါဘၣ်.) ခီဖျါလၢကဘီယူၤဟဲခဲလီၤတၢ်အဃိ တၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးဒီး တၢ်သံတၢ်ပုၤတဖၣ် အိၣ်ထီၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒုးကဲထီၣ်ဝဲအလီၢ်ခံ သဝီဖိတဖၣ်လဲၤဃုာ်ဝဲဆူတၢ်လီၢ်အဂၤ ဒီးလီၢ် ကဝီၤ ကျးသ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်ပံးကွံာ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒုးဝံၤအလီၢ်ခံ SAC သုးသ့ၣ်တဖၣ် က့ၤဘီၣ်ဂ့ၢ်ထီၣ်ဝဲ အသုး

ကလၢၤ ဒီးဒီးလီၤအါထီၣ်ဝဲဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပီၤအါဖျါၣ်လၢလီၤကဝီၤပူၤ ဃုာ်ဒီးတၢ်လီၤလၢ အအိၣ်စီၤစုၤဒီး အသးကလၢၤ ဒီးသဝီဖိတၢ်ဖဲးအိၣ်မၤအိၣ်လီၤကျဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒုးကဲထီၣ်ဝဲအါလီၤခံ ခံသီသၢသီန့ၣ် SAC သးတဖၣ် ဒုး သ့ၣ်ညါဒီးဟ့ၣ်ပလီၤဝဲ သဝီဖိတဖၣ်လၢ တဘၣ်လဲၤထီၣ်က့ၤလီၤဝဲ ဖဲသၢမိဒီးကျဲတဂ့ၤ ဒီးမၤယံး ထီၣ်ဝဲတၢ်လဲၤထီၣ် က့ၤလီၤကျဲန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ် ဒုးသ့ၣ်ညါသဝီဖိလၢ အဝဲသ့ၣ်ဒီးလီၤဝဲဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပီၤတဖၣ် လၢကျဲပူၤန့ၣ်လီၤ. (သဝီဖိ တဖၣ်တလဲၤထီၣ်က့ၤလီၤဖဲကျဲဝဲအံၤလၢာ်ဘၣ် ဘၣ်ဆၣ်ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖိ အဖိခွါန့ၣ်ဝဲ လၢအမိသးပုၤနီၣ်ဝဲတၢ်ဟ့ၣ် ပလီၤမ့ၢ်လၢအသးပုၤဝဲအယိန့ၣ်လီၤ.

(၄) ပတီၢ်တပတီၢ် - တၢ်ဃုန့ၢ်အခွဲး

မ့ၢ်ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖိ ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤဇၢ, ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲး တၢ်ယၢ်လၢ ပကသုတၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲဒ်လဲၣ်.

ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ် အဖိခွါ ဟ့ၣ် KHRG တၢ်ပျဲလၢကသုတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ တၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်အံၤဖဲ လၢယနူၤအါရံၤ ၂၀၂၃ ဖဲ က---သဝီ, သၢမိဒီးကရူၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူၤကီၢ်ရဲၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤ ပၢ်ဖျါထီၣ်ဝဲ ဒီးခ---အသံစိၣ် ဖဲအဝဲယီၢ်ဘၣ်ဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပီၤ ဘူးဒီး က---သဝီ ဝဲအါလီၤခံ ဖဲလၢယနူၤအါရံၤ ၁၃သီ, ၂၀၂၃န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. SAC သးဖိတဖၣ် လဲၤဒီးလီၤ ဟီၣ်လၢ်လၢ်မ့ၣ်ပီၤ ဝဲအံၤဖဲတၢ်ဒုးကဲထီၣ်သးလၢဟီၣ်ကဝီၤပူၤ ဝဲအါလီၤခံန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- KHRG)

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝီၣ်ခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖျါကိာ်

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝီၣ်ခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢ သဘူတဖု လၢအၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပျၢၣ်ဝီၣ်ခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ် ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒုသဝီဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤပၤတၢ်မၤဘၣ်ဒိ ပျၢၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤ န့ၣ်လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သိးကပံၤ ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤကမ့ၢ်တဖၣ် အက လုၢ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘီ ဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ပံၤသးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နယုထံၣ် သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ www.khrg.org အပူၤသ့ၣ်ဒၣ်န့ၣ်လီၤ.